
PROTOKÓŁ NR LIII/18 

z sesji Rady Gminy Kostomłoty 

w dniu 05 września 2018 r. 

Ad. 1. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram LIII posiedzenie rady gminy 

Kostomłoty. Informuję, że wg. listy obecności w sesji uczestniczy 15 radnych, zatem rada 

ma moc podejmowania prawomocnych uchwał. 

 Witam na dzisiejszej sesji pana wójta, pana sekretarza, pana skarbnika, radnych 

gminnych, państwa sołtysów, kierowników jednostek organizacyjnych gminy, 

pracowników UG oraz wszystkich obecnych na dzisiejszej sesji.  

Ad. 2. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał proponowany porządek obrad.  

Proponowany porządek obrad: 
1.Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2.Przyjęcie programu sesji. 

3.Przyjęcie protokołu z  sesji w dniu 29.06.2018 r., 24.07.2018 r. i 13.08.2018 r. 

4.Informacja o działalności Wójta w okresie między sesjami. 

5.Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 

6.„15 minut dla wyborców”. 

7.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Kostomłoty na 2018 r. 

8.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Kostomłoty. 

9.Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad i udzielania obniżek tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli którym powierzono stanowisko 

kierownicze oraz nauczycieli pełniących obowiązki kierownicze w zastępstwie 

nauczyciela, któremu powierzono stanowisko kierownicze oraz nauczycieli 

niepełnosprawnych zaliczonych do znacznego lub umiarkowanego stopnia 

niepełnosprawności. 

10.Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania gminy Kostomłoty dla obszaru obejmującego wsie Wilków Średzki i 

Sobkowice, obręb Wilków Średzki. 

11.Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania gminy Kostomłoty dla obszaru obejmującego wsie Czechy i Świdnicę 

Polską, obręb Świdnica Polska. 

 12.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr L/332/18 Rady Gminy Kostomłoty z 

dnia 29 czerwca 2018 r. w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż 

napojów alkoholowych na terenie gminy Kostomłoty oraz ustalenia zasad usytuowania 

miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych. 

13.Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych przez radnych.        

14.Wnioski i zapytania. 

15.Sprawy bieżące. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak –Czy są jakieś uwagi do porządku obrad? 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Prosiłbym o wprowadzenie do porządku obrad dwóch 

projektów uchwał: 

- w sprawie zmiany uchwały w sprawie zasad nabywania, zbywania, obciążania i zamiany 

nieruchomości oraz ich wydzierżawiania, najmu lub użyczenia na okres dłuższy niż trzy 

lata, 

- w sprawie zmiany uchwały nr XXIX/184/16 Rady Gminy Kostomłoty z dnia 24 listopada 

2016 r. w sprawie opłaty targowej. 



Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Kto z państwa radnych jest za 

wprowadzeniem do porządku obrad I projektu uchwały wnioskowanego przez pana 

wójta? Proszę o podniesienie ręki. 

 

kto jest za – 15 głosów 

kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów. 

 

Kto z państwa radnych jest za wprowadzeniem do porządku obrad II projektu uchwały 

wnioskowanego przez pana wójta? Proszę o podniesienie ręki. 

 

kto jest za – 15 głosów 

kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Kto z państwa radnych jest za 

przyjęciem porządku z wprowadzonymi zmianami? 

 

kto jest za – 15 głosów 

kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 

 

Porządek został przyjęty jednogłośnie. 
1.Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2.Przyjęcie programu sesji. 

3.Przyjęcie protokołu z  sesji w dniu 29.06.2018 r., 24.07.2018 r. i 13.08.2018 r. 

4.Informacja o działalności Wójta w okresie między sesjami. 

5.Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 

6.„15 minut dla wyborców”. 

7.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Kostomłoty na 2018 r. 

8.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Kostomłoty. 

9.Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad i udzielania obniżek tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli którym powierzono stanowisko 

kierownicze oraz nauczycieli pełniących obowiązki kierownicze w zastępstwie 

nauczyciela, któremu powierzono stanowisko kierownicze oraz nauczycieli 

niepełnosprawnych zaliczonych do znacznego lub umiarkowanego stopnia 

niepełnosprawności. 

10.Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania gminy Kostomłoty dla obszaru obejmującego wsie Wilków Średzki i 

Sobkowice, obręb Wilków Średzki. 

11.Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania gminy Kostomłoty dla obszaru obejmującego wsie Czechy i Świdnicę 

Polską, obręb Świdnica Polska. 

 12.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr L/332/18 Rady Gminy Kostomłoty z 

dnia 29 czerwca 2018 r. w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż 

napojów alkoholowych na terenie gminy Kostomłoty oraz ustalenia zasad usytuowania 

miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zasad nabywania, zbywania, 

obciążania i zamiany nieruchomości oraz ich wydzierżawiania, najmu lub użyczenia na 

okres dłuższy niż trzy lata. 



14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXIX/184/16 Rady Gminy Kostomłoty 

z dnia 24 listopada 2016 r. w sprawie opłaty targowej. 

15.Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych przez radnych.        

16.Wnioski i zapytania. 

17.Sprawy bieżące. 

18. Zakończenie obrad LIII sesji rady Gminy. 

Ad. 3. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Uwagi do projektów protokołów z 

czerwca, lipca i sierpnia  nie wpłynęły. Kto z radnych jest za przyjęciem protokołu z 29 

czerwca 2018 r. w przedłożonej wersji, proszę o podniesienie ręki: 

 

kto jest za – 15 głosów  

kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów. 

Protokół został przyjęty. 

 

Kto z radnych jest za przyjęciem protokołu z 24 lipca 2018 r. w przedłożonej wersji, 

proszę o podniesienie ręki: 

 

kto jest za – 15 głosów  

kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów. 

Protokół został przyjęty. 

 

Kto z radnych jest za przyjęciem protokołu z 13 sierpnia 2018 r. w przedłożonej wersji, 

proszę o podniesienie ręki: 

 

kto jest za – 15 głosów  

kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów. 

Protokół został przyjęty. 

 

Ad. 4. 

Wójt Gminy Stanisław Wicha złożył sprawozdanie z działalności Wójta Gminy za okres od  

dnia  30.06.2018 r. do dnia 27.08.2018 r.  

1. Podjęcie inicjatyw uchwałodawczych w sprawach ujętych w porządku obrad 

(projekty uchwał). 

2. Wydanie zarządzeń w sprawie: 

- powołania Inspektora Ochrony Danych Osobowych w UG Kostomłoty 

- zmiany budżetu gminy 

- powołania komisji egzamin akcyjnej dla nauczyciela ubiegającego się o awans na 

stopień nauczyciela mianowanego 

- wykonania budżetu Gmina za II kwartał 2018 r. 

- powołania komisji ds. odbioru końcowego robót 

- zmiany Zarządzenia Nr 259/16 Wójta Gminy Kostomłoty z dnia 10.11.2016 r. w 

sprawie opracowania Instrukcji w sprawie ewidencji i poboru opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi w Urzędzie Gminy Kostomłoty oraz 

Instrukcji w sprawie ewidencji i poboru podatków w Urzędzie Gminy Kostomłoty 

- zmiany budżet 

- zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Kostomłoty 

- powołania komisji przetargowej – modernizacja świetlicy Samborz 

- wykazu nieruchomości przeznaczonych do oddania w użyczenie na czas określony 

do 3 lat 

- wykazu nieruchomości przeznaczonych do zbycia w drodze darowizny 

- zmiany budżetu 



- wykazu nieruchomości przeznaczonych do oddania w dzierżawę na czas określony 

do 3 lat 

- szczegółowych zasad rachunkowości i środków unijnych na finansowanie projektu 

pn. Modernizacja wiejskich centrów aktywności społecznej w Budziszowie i 

Szymanowicach – operacja w ramach działania Wsparcie dla rozwoju lokalnego w 

ramach inicjatywy LEADER objętego Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 

2014-2020 

- informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Kostomłoty za I półrocze 2018 r., 

kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej, informacji o przebiegu wykonania 

planu finansowego GOK za I półrocze 2018 r., informacji o przebiegu wykonania 

planu finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej za I półrocze 2018 r. oraz informacji 

o przebiegu wykonania planu finansowego ZUM w Kostomłotach za I półrocze 2018 r. 

- wykazu nieruchomości przeznaczonych do oddania w najem na czas określony do 3 

lat. 

 

3. Wydanie decyzji administracyjnych w sprawie: 

 nadania numerów porządkowych – 5 

 podziału nieruchomości – 2 

 warunków zabudowy i zagospodarowania terenu – 2 

 Celu publicznego -3. 

 

Pisma wydane w Referacie Finansowym (wydział 

podatków)  

w okresie od 20.06.2018r. do 27.08.2018 r. 

 

 

Liczba ogółem 

 

Liczba zaświadczeń wydanych w danym okresie 53 

Decyzje dotyczące podatku 65, w tym: 

ustalające wysokość łącznego zobowiązania 

podatkowego (nakazy) 
25 

zmieniające wysokość łącznego zobowiązania 

podatkowego (przypisy/odpisy) 
40 

Decyzje w sprawie ulg podatkowych  

odroczenia Liczba ogółem =0  z tego: 

Odmowne = 0 

Pozytywne = 0 

rozłożenie na raty Liczba ogółem = 0, z tego: 

Odmowne = 0 

Pozytywne =0 

umorzenia Liczba ogółem = 0 z tego: 

Odmowne = 0 

Pozytywna w części =0 

Pozytywne = 0 

    

d. 
ulga z tytułu nabycia gruntów Liczba ogółem =1, z tego: 

 Odmowne = 0 

 Pozytywne =1 

 



 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Ponadto chciałbym szanownych radnych i gości 

poinformować, że w dniu wczorajszym Instytut w Puławach ogłosił, że na naszym terenie 

występuje susza – warzywa, ziemniaki, strączkowe. Otrzymaliście państwo sołtysi 

informacje, prosimy to wywiesić. Ci co już składali wnioski na zboża, na rzepak to już nie 

muszą dołączać dokumentów wymaganych, wystarczy sam wniosek. Natomiast ci co 

złożą po raz pierwszy muszą dołączyć jeszcze polisę ubezpieczenia oraz wniosek o 

dopłatę. Wojewoda przyjął nasze wnioski, mamy tylko jedna poprawkę i dwa protokoły, 

gdzie wpisaliśmy mniejszy areał, a wpisuje się od 10 arów. Następna rzecz, jest prośba 

do państwa radnych, szanownych sołtysów i szanownych gości żeby rozpropagować, bo 

do 7 Komisarz Wyborczy musi powołać Komisję Terytorialną, na chwilę obecną nie mamy 

nikogo chętnego, a musi być minimum 7 osób. Proszę  bardzo o rozpropagowanie. 

Następna rzecz, trochę się z transportem autobusowym popsuło od 1 września, 

walczyliśmy, w sumie walczyłem osobiście, żeby uruchomić te kursy, utrzymać te, które 

były do Środy czyli do szkoły. Ustaliłem z Polbusem, że będą wozić na tych samych 

zasadach co w roku poprzednim tzn. tym szkolnym. Mamy porozumienie z Polbusem i te 

autobusy będą jeździć tak jak jeździły. Natomiast tutaj, cztery dni przed końcem 

miesiąca Trako zrezygnowało z 11 kursów, czyli tutaj z samych Kostomłot jest 11 kursów 

plus dwie linie, które jedna linia tutaj jest z Kostomłot, także przez Zabłoto, 

Jakubkowice, także linia Chmielów tamtędy, Lisowice itd. Trako zrezygnował z 11 

kursów, pierwsza wersja była, że Trako chce ograniczyć do 6 kursów i wystąpiło do 

Urzędu Marszałkowskiego o ograniczenie i to miało być zatwierdzone, z tym że w 

miesiącu wrześniu mieli wozić, mówię o tych 11 kursach. W związku z tym, że Trako 

mówi, że im się to nie opłaca zrezygnowali całościowo ze wszystkich kursów. Dla mnie 

jest to niezrozumiałe ponieważ załatwienie koncesji, uzgodnienia przystanków itd. trwa 

to 3 miesiące, natomiast zgodnie z ustawą może zrezygnować z dnia na dzień. Trzy dni 

przed zawiadamia itd. We wszystkich cyklach produkcyjnych obowiązują cykle 3 

miesięczne, tutaj lobby transportowe tak sobie załatwiło i nie ukrywam, mogę śmiało 

powiedzieć, że jakiś idiota podpisał to rozporządzenie, że mogą z dnia na dzień 

zrezygnować, bo sądzę, że ktoś niespełna rozumu. I teraz jest taki problem, że nowi 

przewoźnicy przyglądają się ile osób z danego terenu może jeździć itd., jest taka prośba, 

tam gdzie nie kursują, szczególnie chodzi o młodzież szkolną, żeby dać taką informację z 

poszczególnych miejscowości ile jest osób, młodzieży, czy dojeżdża do pracy, żebym 

rozmawiał z przewoźnikami nowymi, żeby uruchomić te kursy, nie zrobi się tego z dnia 

na dzień, tylko to będzie trwało do 3 miesięcy, Tylko warunek jest, że wyjdzie 

przewoźnikowi w miarę ekonomicznie, bo to są przewoźnicy prywatni. Jak państwo 

wiecie płaciliśmy jako Gmina do powiatu wspólnie, powiat opracowywał z innymi 

gminami plan transportu publicznego, plan był opracowany, plan poszedł zapewnie do 

Urzędu Marszałkowskiego… poszło do ministra infrastruktury i w sumie leży to w koszu. 

Macie tutaj Gazeta Prawna opublikowała ósmy program, sądzę, że będzie jeszcze ze 

trzydzieści takich programów i nikt nic nie rozwiązuje.  Czyli nikogo nic nie obchodzi 

transport publiczny, a za transport publiczny nie odpowiada Gmina, za transport 

publiczny odpowiada Minister Infrastruktury. Jeżeli państwo macie pretensje, my 

jesteśmy do pomocy żeby jakoś załatwić, żeby to funkcjonowało, ale bezpośrednio my 

nie mamy wpływu, od tego jest Minister Infrastruktury. Proszę też wykorzystać 

Ministerstwo w jakiś sposób, żeby oni też, bo jak będą atakowani, czyli będzie się do 

nich dzwonić itd. to może się obudzą, bo ich to nie interesuje. Jak macie państwo w tym 

piśmie 11 milionów mieszkańców jest w ogóle pozbawionych transportu i nikogo to nie 

obchodzi. Gmina może sfinansować na terenie swojej gminy, nie ma prawa na innym 

terenie, ja nie mogę dofinansować autobusu do Wrocławia ponieważ Kostomłoty nie leżą 

przy Wrocławiu, Kąty leżą przy Wrocławiu i miga dofinansować, a my nie możemy. Po 

drugie te firmy co mi wyliczyły, Trako wyliczyło, że oni dokładają do tych kursów co tutaj 

były 40 tys. miesięcznie a to jest 500 tys. rocznie. Do wszystkich kursów jakbyśmy 

chcieli dopłacić, jakbyśmy chcieli transport wynająć to sądzę miedzy trzy a pięć milionów 

złotych trzeba by było znaleźć w budżecie ale złamać prawo, nikt prawa nie złamie. Czyli 

jeszcze raz powtarzam za transport publiczny odpowiada Ministerstwo Infrastruktury, my 



jesteśmy jako Gmina, ja jako wójt, jeżeli takie sytuacje są trudne, my rozmawiamy z 

przewoźnikami. Ja rozmawiałem z panią Wierzbicką z Trako kilka razy, dla mnie też to 

jest zastanawiające jeżeli pani Wierzbicka woziła w czasie wakacji, gdzie sądzę jeździło 

mniej ludzi, no to teraz 1 września, gdzie jest więcej klientów ona rezygnuje całkowicie. 

Trudno mi powiedzieć jak w firmie jest, jaka przyczyna, bo mogą być różne przyczyny. 

Rozmawiałem także z panią Anitą z Kątów, ona też to analizuje, gdzie jakie kursy żeby 

otworzyć. Tak, że cały czas jesteśmy na telefonach i to analizujemy. Jeśli chodzi o 

Kostomłoty mamy w tej chwili 6 kursów, to jeszcze państwu powiem lepszy numer, 

przepraszam, że tak się wyrażam, bo miał Kruk zrezygnować też z Kostomłot, ponieważ 

Trako miało ileś kursów i Kruk stwierdził, że mu się nie opłaci. W związku z tym szybko 

telefon do Kruka żeby sobie nie robił żartów, poprosiłem żeby jeździł, bo wówczas by nie 

było nic. Dzisiaj rozmawiałem z panem Szymonem Krukiem, on twierdzi, że Kostomłoty 

jako tako załatwia i Piotrowice zabierając w godzinach 5.35, 6.25, 8.45, 12.05, 15.15 i z 

Wrocławia w godzinach 6.55, 8.00. 9.50, 13.30, 15.25 i 16.45. Według niego, jeszcze to 

będziemy analizować, że te jego pojazdy wystarczająca zaspakajają potrzeby dojazdu do 

pracy i do szkoły. W razie czego jakby coś brakowało w okolicach 6.25 to będzie 

możliwość zwiększenia. Tak to wygląda jeżeli chodzi o transport, wiem, że to jest 

przykre, ale szanowni państwo z roku na rok powinno się coś polepszać w transporcie 

publicznym a co roku jest gorzej. I teraz co firmy przewozowe mówią – panie wójcie 

powiedz pan, jak mamy planować, pan Minister Infrastruktury powiedział, że od 1 

stycznia 2019 będzie wydawał nowe koncesje, będzie ograniczał przewoźników, nie 

wiadomo kto dostanie, myśmy się wstrzymali z zakupem taboru, zatrudnieniem ludzi, bo 

od  stycznia niewiadomo co będzie. Z tego wynika, że osiem już było projektów planów a 

ile jeszcze będzie niewiadomo. Tak pokrótce jeżeli chodzi o transport, będę w dalszym 

ciągu rozmawiał z przewoźnikami zobaczymy co nam się uda wprowadzić tam, gdzie te 

kursy zniknęły żeby uzupełnić. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – otwieram dyskusję. 

Radna Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda – panie Wójcie, radni, drodzy goście, a´ prppos 

tego ostatniego, bo pan wójt  to poruszył a mogę prosić na świadków wszystkich 

radnych ile razy była tu mowa, jak to wyglądało wcześniej w moim rejonie, kiedy 

rzeczywiście jest to jedną z głównych przyczyn. Brak transportu jest jedna z przyczyn 

tego, że ludzie którym rosną dzieci… a jest to naturalne w naszej stronie, że decydują 

się przenosić do Wrocławia niż borykać się z tym problemem. Wiele razy było to 

podejmowane na zebraniach wiejskich, bo jest to główny problem tej s trony. I panie 

wójcie była mowa o tym, że ja nie rozmawiałam z panią Wierzbicką, ja rozmawiałam z 

jakimiś tam podstawowymi pracownikami, którzy mi przekazywali informacje, że jeżeli 

nie będzie dopłat z gminy, w jakiś sposób się nie dogadają o partycypacji w kosztach, to 

będzie tak jak jest. Ja pamiętam, zupełnie tak niedawno w czerwcu na sesji albo w 

maju, mówiłam o tej sytuacji, że od stycznia przyszłego roku nie będzie można wydawać 

na transport na terenie nieswoje gminy, co widać już na stronie gminy Kąty Wrocławskie 

burmistrz zapowiedział, że nie będzie obsługiwał Chmielowa, Lisowic itd. tylko z 

Bogdaszowic będzie wracał do Kątów. Tak, że to nie jest taka niespodzianka panie 

wójcie, chodzi o to, że to jest do przewidzenia i sytuacja wygląda tak, że w momencie, 

kiedy my nie przewidzimy że trzeba coś dopłacić, nie mówię o 500 tysiącach, ale w 

jakikolwiek sposób to tych firm nie zachęcimy do tego żeby jeździły. 

Wójta Stanisław Wicha – A w jaki sposób, niech pani powie? 

Radna Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda – Mieliśmy, Skarbnik nam jakiś czas temu mówił, 

że mamy rezerwy. Może z tego? 

Wójt Stanisław Wicha – Jak z tego? Proszę pani po pierwsze żeby dopłacić to trzeba 

dopłacać zgodnie z prawem. A żeby dopłacać, niech pani spróbuje jednemu 

przewoźnikowi, a mamy kilku przewoźników, bo mamy i Świdnicę itd. wszystkich 

przewoźników, niech pani tylko ruszy to ta puszka się otworzy. I co przetarg musimy 

ogłosić na linię, no bo jak dopłacić? Czyli my musimy całą linię sfinansować, nie dopłacić. 

Radna Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda – To przepraszam bardzo burmistrz Kątów działa 



nieprawnie? 

Wójt Stanisław Wicha – Proszę panią burmistrz Kątów dopłaca tylko na swojej gminie, 

on graniczy z Wrocławiem, ale my nie możemy dopłacić tam, gdzie autobus przekracza 

gminę czyli przejeżdża na Kąty. Rozumie pani? 

Radna Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda – Na terenie naszej gminy. 

Wójt Stanisław Wicha – Proszę panią najlepsze rozwiązanie jest takie jak inne powiaty 

robią np. powiat, który podpisał z gminą…. 

Radna Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda – Ja tą sprawę znam, bo ja też w powiecie byłam 

i dlaczego Środa tu nie może, bo dotyczy to trzech gmin, a muszą wszystkie gminy na 

to, na ten układ pójść… 

Wójt Stanisław Wicha- Proszę pani, jeżeli powiat bierze na siebie obowiązek, jakby tutaj, 

gminy poszczególne mogą dopłacać do powiatu i powiat…. 

Przewodniczący Rady Mariusz Żałobniak – Jeżeli przebieg tych linii dotyczy tych gmin, bo 

jeżeli nie wszystkie… Tutaj jest apel pana wójta, prośba do wszystkich sołtysów,  tam 

gdzie te linie zostały zlikwidowane, o taki monit odnośnie liczby dojeżdżających od 

września, zarówno dzieci jak i dorosłych. To będzie asumpt do tego, żeby pan wójt miał 

argumenty do tego żeby inni przewoźnicy otworzyli te linie albo, trudno żeby Trako 

wróciło, o taka analizę. Chodzi o miejscowości Szymanowice, Siemidrożyce, 

Jakubkowice, Zabłoto, ale też północnej części Lisowice,….. Proszę również państwa 

sołtysów i radnych o taką analizę i informację do Urzędu Gminy. Proszę pani radna. 

Radna Janina Gawlik – Panie przewodniczący,… ponieważ jak pani radna tutaj 

powiedziała temat przewozów nie wyszedł przed 1 września, on wyszedł w czerwcu, 

dyskutowaliśmy. Mówienie, że to rola powiatu, tak ja się zgodzę z tym, że trzeba 

rozmawiać, rozmawialiśmy z Regionalną Izbą Obrachunkową - w momencie kiedy powiat 

przejmie przewozy na 5 gmin i to polega na tym, że wszystkie gminy pieniądze do 

powiatu dają, a powiat negocjuje z przewoźnikami i obsługuje rejon powiatu. Ale tu 

trzeba zaznaczyć jedno, to że u nas nie jest to do zrealizowania bo Gmina Miękinia 

porozumiała się z gminą Wrocław i wspólnie realizują dowozy, Gmina Środa Śląska ma 

swój transport i nie potrzebuje tutaj żadnego porozumienia, bo jak dotrą do Środy to 

można dojechać do Wrocławia bez problemu… Natomiast mówienie, że uzależnione jest 

coś od powiatu nie załatwia sprawy Wrocławia, bo nawet gdybyśmy z powiatem podpisali 

porozumienie, to nie wychodzimy poza granice powiatu, nie mamy kontaktu z 

Wrocławiem. Dobrze by było rozważyć taką propozycję, taka sytuację, żeby jednak 

dogadywać się z gminami ościennymi i wspólnie ustalać trasy, którymi te autobusy jadą, 

Katy Wr., Wrocław, Udanin, Malczyce nie wiem czy by weszły, Kostomłoty i Katy Wr. i 

negocjować z przewoźnikami prywatnymi. Możemy dać na to pieniądze i pan o tym 

bardzo dobrze wie, bo płacił pan przez dwa miesiące. Panie skarbniku płaciliśmy? 

Skarbnik Gminy Rafał Hossa – Płaciliśmy do Polbusu. 

Radna Janina Gawlik – Nie ma takiej opcji, że my nie mamy praw i nie możemy. Nie jest 

to pół miliona, płaciliśmy ok. 3 tys. zł. 

Wójt Stanisław Wicha – Na terenie gminy tylko. 

Radna Janina Gawlik – Tak panie wójcie, zawsze płacimy na terenie gminy mimo, że 

autobus jedzie przez Kąty Wr., to tam Kąty Wr. mu płacą. My płacimy za swoją gminę, 

jest to granica 30, 40 tysięcy rocznie, jeżeli mielibyśmy rozmawiać o takim Polbusie czy 

innej firmie. Tutaj trzeba rozmawiać z Kopciem i podpisywać porozumienia, że 

przewoźnik przejeżdża przez dwie gminy i dwie gminy partycypują w tych kosztach. Też 

pana poprę tutaj, że jest to niesprawiedliwe, bo nie powinniśmy za to płacić, tylko komu 

my służymy? Służymy społeczeństwu. Przed wrześniem ja miałam kupę ludzi – czym oni 

pojada do pracy, oni nie pojadą do ministerstwa, nie pojadą do Wrocławia oni przyjdą do 

nas. I jeżeli jest taka możliwość dogadywania się to warto na ten temat rozmawiać i 

zając wspólne stanowisko, żeby przewoźnik nie był decydentem tylko żeby gminy były 

decydentem. 



Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Tylko wie pani doskonale, że Trako 

zrezygnowało z trasy zarówno z gminy Kostomłoty i z gminy Kąty. 

Radna Janina Gawlik – Dobrze, ale mamy innego przewoźnika, który powinien 

przyjmować warunki nie tylko jednej gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Wcześniej nie było sygnałów. 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Trako zrezygnowało chyba 25 sierpnia, wcześniejsze było 

ograniczenie kursów… Ja rozmawiałem z Kopciem, Kopeć mówił że do września 

przyszłego roku te tereny w te tereny, w których autobus jeździł, który on puszcza,  ma 

jeździć. Tak mi mówił, tak uzgodniliśmy. Po drugie nasz kurs z Kostomłot do Kątów, w 

Kątach już tam jeździ jeden przewoźnik, drugi trzeci, dziesiąty, dwudziesty, Kopcia nie 

interesuje dofinansowanie, bo oni dofinansowuje w tym kierunku, gdzie nasi ludzie 

jeżdżą, bo on ma sprawę załatwioną. Jak ja mam z nim rozmawiać? Ja bym musiał 

rozmawiać z miastem Wrocław, z prezydentem, itd. o dofinansowanie. Słuchajcie 

państwo takie rozmowy to jest rzędu rok, dwa lata, a znaleźć trzeba w międzyczasie ile 

osób będzie żeby z przewoźnikami, żeby przewoźnicy weszli na te trasy i mogli 

zabezpieczyć ten transport. I proszę nie mówić, że to jest wina wójta. Ja rozumiem, że 

wójt powinien przewidzieć wszystko, wójt powinien mieć nawet rezerwą autobusów 

Radna Janina Gawlik – Panie wójcie nikt nie mówił, że jakaś wina jest pana, natomiast 

sygnały były już od czerwca, czy to Kruk, czy inny przewoźnik, że coś się dzieje z 

przewozem. My nie mówimy, żeby pan z ilomaś tam ludźmi, my mamy na pograniczu 

dwie gminy żeby załatwić problem z tymi osobami. Nie trzeba dużo czasu żeby się 

spotkać i porozmawiać jak to rozwiązać. Nie było tej woli  panie wójcie z naszej strony,   

ze strony pana, rozmowy…. Dlatego Kopeć mimo tego, że nie może wysyłać autobusów 

za swoje pieniądze na inny teren, te autobusy puszcza czyli robi wszystko żeby pomóc. 

Na pewno idzie się dogadać i jedną kwotą zabezpieczyć… 

Radna Zuzanna Gonet – Ja chcę zwrócić uwagę, że to nie były sygnały w czerwcu, tylko 

były sygnały jeszcze w tamtym roku pani Jasiu, że dzieci nasze nie mały czym dojechać. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Proszę państwa  jeżeli chodzi o 

komunikację, to jak pan wójt powiedział, problem też nie ostatniego roku ale wielu lat, 

bo ci przewoźnicy zawsze zgłaszali oczekiwanie dofinansowania przez samorządy czy to 

powiatowe, czy gminne. Zawsze tłumacząc to, że to nie opłacalne, aczkolwiek wiemy 

doskonale, że są kursy, które są opłacalne i gdzie bardzo częste są te jazdy i częściowo 

zajeżdżane są trasy, na zasadzie nieuczciwej konkurencji, a są takie, które odpuszczają 

trasy lub też godziny, które odpuszczają. Ta, że jest to problem od wielu lat, tak jak pan 

wójt powiedział problem Trako wyskoczył nagle, aczkolwiek gdy mówimy o tendencji w 

całym kraju to ona jest od wielu lat… 

Radna Janina Gawlik – Pnie przewodniczący chciałabym tutaj uzupełnić że są  bardziej i 

mniej opłacalne trasy, tylko firma przedstawia wynik finansowy… i przy negocjacjach 

zawsze bierzemy PIT, CIT, bilans i widzimy jak firma na tym wychodzi. Mało tego 

możemy zebrać informacje od sołtysów, to nie jest problemem,  ile dzieci dojeżdża do 

szkół, ile dojeżdża do pracy codziennie.. 

Radny Marian Fita – Proszę państwa na tę sytuację, która jest obecnie firmy przyglądały 

się przez lata i wypracowywały obecną sytuację. Chcę państwu tylko powiedzieć, co 

prawda jest to transport miejski, ale od 1 września wszystkie dzieci na terenie Wrocławia 

mają bezpłatne przejazdy. W poprzednich kadencjach przyjeżdżał tu i pan Kruk i inni i 

uzgadniane były te sprawy. 

Radny Ryszard Pisarek – Ja muszę państwu powiedzieć jedną rzecz dziwię się,  tutaj się 

obarcza wina pana wójta… są tutaj sołtysi są radni. Kto jest winny? Pytam się pani 

Gawlik kto jest winny? Bo szukamy dziury. Winni jesteśmy my, dlatego, że jesteśmy w 

Europie, dlatego, ze jesteśmy zmotoryzowani, mamy samochody, kichamy na Kruka, 

kichamy na …. Jeszcze jedna rzecz, jeżeli zabieram głos w temacie Kąty Wr. pana Kopcia 

Antoniego burmistrza, to proszę naprawdę używać, skoordynować co się …. Panie wójcie 

duża racja Kobierzyce, Kąty Wr. i Miękinia, dlaczego tutaj te gminy wymieniłem, bo te 



gminy leżą przez ścianę z Wrocławiem. Środa Śl. Proszę jaka fajna Gmina, prawda, ma 

dotacje, ma budżet, rozmawiałem z panem burmistrzem maja swoja gminną 

komunikację. Jemu ciężko jest wysłać przykładowo ten samochód wiejskiej komunikacji 

do Leśnicy, bo ludzie tam tez krzyczą, że nie mogą dojechać do pracy. Panie wójcie, 

kończę, naprawdę nie róbmy tutaj przedwyborczej propagandy. Ja tylko mam taką 

prośbę, dziękuję za tą gazetkę o przewozach, bo tutaj każdy proszę państwa każdy 

właściciel swojego transportu on powinien myśleć, on jest menagerem firmy, nie radny w 

Piersnie, nie radny w Kostomłotach. Menager tej firmy on zarządza, on może się skarży 

do pana wójta, że ma takie problemy finansowe, ale on obrał ten kurs, on odpowiada 

finansowo i tutaj …. Żeby dopłacać my jako mieszkańcy, jako rolnicy mamy dopłacać z 

naszych podatków. Bo tutaj padło, żeby finansować, ale nikt nie mówi, że to są 

pieniądze moje, pani, pana, to są pieniądze nasze wspólne. My sobie na to nie 

pozwolimy, że ktoś sobie tak wymyśli i dofinansujemy. Uporządkujmy teren gminny, bo 

tu mamy inne potrzeby wynika to, zobaczymy panie wójcie, bo pełnomocnikiem pana 

ministra infrastruktury jest pan wojewoda, myślę, że w tej kadencji się nie uda, zaprosić 

bo ten temat dłuższy jest, zaprosić, że takie żale niech słuchają rządzący. Myślę, że te 

200 mln….. przeleją na samorządy. Dziękuję bardzo. 

Radny Iwo Iwaszków – Proszę państwa, myślałem nad rozwiązaniem tej sytuacji, może 

trzeba porozmawiać z przewoźnikiem i stworzyć taki kurs w obrębie gminy Kostomłoty 

tylko do stacji kolejowe w Kątach Wr., ustalić godziny pod przyjazdy pociągów. Pociągiem 

ludzie dostawaliby się do Wrocławia. Może takie rozwiązanie. 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Panie przewodniczący, szanowni radni, szanowni goście 

nie jest to proste. Środa Śl. rozwiązała sprawę tylko wyłącznie gminy, z wioski że 

dowiozą do gminy, i wszystko. Natomiast z transportem w żaden sposób nie rozwiązała 

dojazdu do Wrocławia, był taki okres, że ludzie nie mogli do pracy dojechać, bo Polbus 

zerwał umowę i nie dowoził. Jeden autobus rano jechał a było 300 osób chętnych, tak że 

kwestia transportu wewnątrz gminy nie rozwiązuje, u nas jest też problem wewnątrz 

gminy, autobusy nasze szkolne, doprowadziliśmy 2 lata temu, maja kasowniki i także 

zabierają mieszkańców, bo wcześniej w ogóle nie zabierali. Natomiast kwestia tutaj jest 

transportu poza gminnego. Jak państwo czytaliście ostatnio, spotkanie komisji 

terytorialnej co było z ministrem infrastruktury, jednym z nich jest stworzenie 

grantowego wsparcie finansowego dla powiatów, które aktywnie eliminowałyby białe 

plamy, kolejna propozycją byłoby stworzenie możliwości dofinansowania transportu 

powiatowego przez samorządy gminne z zagwarantowaniem dopłat do ulg ustawowych 

oraz organizacji lub współfinansowania transportu na prawach komunikacji miejskiej 

przez wszystkie gminy bez dopłat. I teraz kwestia pałeczka leży po stronie Ministerstwa 

Infrastruktury, to nie jest proste, ja rozmawiałem z Kopciem chyba ze trzy razy, 

spotykaliśmy się w różnych sprawach, m.innymi transportu, on ma stację, ma sprawę 

rozwiązaną, on tylko tutaj te ościenne, bo jego to interesuje, te Bogdaszowice, bo tylko 

ten teren, i on tylko ten teren dofinansowuje. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Jesteśmy w punkcie informacja wójta 

w okresie między sesjami, czy ktoś chciałby zabrać jeszcze głos ? Nie widzę, zamykam 

ten punkt i przechodzimy do punktu następnego. 

Ad. 5. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - Tradycyjnie nie odczytujemy 

sprawozdania. Otwieram dyskusję. Nie widzę chętnych do zabrania głosu, więc zamykam 

dyskusję. (sprawozdanie stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 

 

Ad.6. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – „15 minut dla wyborców”. Otwieram 

dyskusję. Nie widzę chętnych. Zamykam dyskusję.  

 

Ad.7. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Podjęcie uchwały w sprawie zmiany 

budżetu gminy Kostomłoty na 2018 r. wersja nr 2. 



 

Radna Janina Gawlik – Panie przewodniczący proszę o nieodczytywanie tych uchwał 

ponieważ były omówione na dzisiejszych komisjach. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czy jest sprzeciw? Nie widzę. Otwieram 

dyskusję nad przedstawionym projektem uchwały, wersja nr 2. 

 

Radna Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda – Czy ja dobrze rozumiem, wydajemy na 

cyklinowanie parkietu w świetlicy wiejskiej w Piersnie 20 tys., a ja mam tylko takie 

pytanie ponieważ znamy ten przypadek wielokrotny pana radnego i sołtysa Szwedo, który 

ze swojego funduszu sołeckiego przeznacza na czyszczenie rowów, czy tutaj nie można 

by też tego ? 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Panie przewodniczący, szanowni radni, szanowni goście 

Powiat dostał 12 tysięcy na to zadanie, w związku z tym, że ta świetlica jest nasza, 

gminna, to powiat nie może ogłosić zapytania o cenę, żeby to zrobić. Natomiast różne 

były formy oglądały itd., podobno mamy się zmieścić w 20 tysiącach, mamy od pana 

starosty pismo, że zabezpiecza 12 tysięcy, a 8 po stronie gminy. Ponieważ 12 tysięcy 

powiat dostał z urzędu Wojewódzkiego jako dotację. 

 

Radny Leszek Wicha - Szanowni Państwo…. że nie tylko wioska korzysta z tej świetlicy, 

ponieważ jest tam placówka edukacyjna, więc wszystkie czy jasełka, czy… i nie tylko wieś 

zużywa. Dziękuje bardzo. 

 

Radna Janina Gawlik – Chciałabym uzupełnić, żeby wszystko było jasne, w budynku jest 

wydzierżawione pomieszczenie dla Środowiskowego Domu Pomocy, jest to jednostka z 

zakresu administracji rządowej, całość finansowana przez Urząd Wojewódzki. 

Przeprowadza remonty w zakresie wskazanym we wniosku o dotację. Na ten cel 

przychodzą dotacje i przyszłą dotacja na zadanie z zakresu administracji rządowej w 

wysokości 12 tysięcy. Zastanawialiśmy się, bo właścicielem jednak jest Gmina, 

ustaliliśmy, że Środowiskowy Dom, jako zadanie rządowe, korzysta w większości z tej 

świetlicy dlatego Gmina to zrobi a powiat otrzyma fakturę, natomiast Środowiskowy re 

fakturę. To nie jest zadanie powiatowe, to jest zadanie z zakresu administracji rządowej. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - to jest jednostka powiatowa wykonująca 

zadania administracji rządowej. Czy są jeszcze pytania odnośnie tej uchwały? Nie widzę 

chętnych. 

 

kto jest za – 14 głosów  

kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 1 głos. 

Uchwała  została podjęta przy jednym wstrzymującym się. 

Ad. 8. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Podjęcie uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kostomłoty z przyjętą autopoprawką, złożona 

przez pana wójta, pozytywnie zaopiniowaną przez połączone komisje na dzisiejszym 

posiedzeniu. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem tej 

uchwały? 

Radna Janina Gawlik – Mam tylko jedno pytanie, panie wójcie przesuwamy to zadanie, 

jeżeli chodzi o Szymanowice na 2019 ale czy ono jeszcze w tym roku będzie realizowane? 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Nie, to znaczy tak szanowni radni dotyczy to także 

świetlicy w Samborzu, chcę ogłosić przetarg w miesiącu październiku z wykonaniem 

Szymanowice do 30 września, bo mamy 11 listopad rozliczenie do 2019 z wykonania, 

czyli wykonanie będzie w przyszłym roku i dlatego chcę ogłosić przetarg z wyprzedzeniem 

w październiku, wykonanie w przyszłym roku i zobaczymy. 



Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak 

kto jest za – 15 głosów  

kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów. 

Uchwała  została podjęta jednogłośnie. 

 

 

Ad. 9. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Podjęcie uchwały w sprawie określenia 

zasad i udzielania obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla 

nauczycieli którym powierzono stanowisko kierownicze oraz nauczycieli pełniących 

obowiązki kierownicze w zastępstwie nauczyciela, któremu powierzono stanowisko 

kierownicze oraz nauczycieli niepełnosprawnych zaliczonych do znacznego lub 

umiarkowanego stopnia niepełnosprawności. Otwieram dyskusję. 

Radna Janina Gawlik – Mam prośbę, żeby pani kierownik wyjaśniła nam uchwałę. 

Jolanta Klimkiewicz dyrektor GOOSz – Ta uchwała powstała w związku między innymi z 

tym, że nowelizowana była ustawa – karta nauczyciela, była opiniowana przez naszych 

radców prawnych i staliśmy na stanowisku, że zapisy tej nowelizacji powodują, że 

dyrektorzy szkół nie mogą korzystać z godzin ponadwymiarowych w ogóle. Po 

przegłosowaniu przez państwa tej uchwały zwrócił się do mnie nasz opiekun z nadzoru i 

stwierdził, że interpretacja tego przepisu, tego zapisu karty nauczyciela jest inna, gdyż 

dyrektorzy według nadzoru mogą korzystać z godzin ponadwymiarowych. Stąd też 

poproszono nas o to, że albo zmienimy tez zapis uchwały i państwo ją jeszcze raz 

przegłosują, bądź też będzie rozstrzygnięcie i dostaniemy na piśmie decyzję wojewody. 

Radna Janina Gawlik – Ja mam pytanie wobec tego, jeżeli mogę, bo na pewno wymaga 

zmiany tygodniowy wymiar dla poszczególnych dyrektorów. 

Jolanta Klimkiewicz – Nie on jest taki jak był poprzednio przegłosowany przez państwa. 

Radna Janina Gawlik – Mam pytanie inne, tutaj zaproponowane jest w projekcie uchwały 

art. 42 ust. 6 organ decyduje ile dyrektor i wicedyrektor ma godzin tygodniowo i tutaj 

jest propozycja, że dyrektor do 12 oddziałów ma 5 godzin, powyżej 12 trzy godziny. Ja 

mam pytanie, jest troszkę niesprawiedliwe, według mnie jest niesprawiedliwe, mamy 

dyrektora gimnazjum, który ma dwa oddziały, dwa a dwanaście to jest różnica. Ten 

dyrektor i ten dyrektor mają po 5 godzin. Czy nie powinniśmy wnieść, że dyrektor do 5 

oddziałów powinien mieć 8 godzin, bo po co będziemy płacić godziny ponadwymiarowe, 

jeżeli my  jako organ prowadzący możemy ten wymiar dać inny. Bo zgodnie z przepisami 

po nowelizacji dyrektor te godziny ponadwymiarowe ma. Wydaje mi się, że jeżeli ma 2 

oddziały, to nie ma tyle pracy jak dyrektor, który ma 12 oddziałów. I powinniśmy dla 

takiego dyrektora zwiększyć, dać większą ilość godzin tygodniowo. 

Jolanta Klimkiewicz – Staliśmy na stanowisku przygotowując ta uchwałę, że ponieważ 

gimnazjum będzie funkcjonowało jeszcze tylko rok, to nie będziemy gimnazjum 

umieszczać w tej uchwale, uznając tylko, że będziemy się odnosić tylko do szkoły, stąd 

też nie było takie rozróżnienia, decyzja należy do państwa oczywiście 

Radna Janina Gawlik – Wobec tego mam pytanie, daleka bym była od sugerowania, że 

dotyczy gimnazjum i tylko rok… żeby nam potem nie zarzucili, że kupę pieniędzy 

wydatkowano dodatkowo, gdzie nie musimy tego robić. To może dotyczyć przyszłościowo 

tej uchwały, bo mogą powstać szkoły nie tylko 6 oddziałowe ale 5 oddziałowe, wiadomo, 

że ta szkoła jest mniejsza. Wydaje mi się, że zasadne by było dać więcej godzin tym 

dyrektorom, którzy mają mniej pracy administracyjnej, bo to tez rzutuje na, zawsze to 

powtarzam, że te wydatki na oświatę są wysokie i powinniśmy patrzeć przyszłościowo, 

żeby te wydatki obniżać. Tu jest jedyny moment, gdzie organ decyduje o ilości godzin. 

Jolanta Klimkiewicz – Dokładnie, tak że decyzja zależ tutaj od państwa. 

Wójt Stanisław Wicha – Szanowni państwo w tej chwili powiem tylko, jeśli chodzi o ilość 



godzin było w poprzedniej uchwale, gdzie państwo żeście zaakceptowali. Nadzór 

wyłącznie miał pretensje do godzin ponadwymiarowych. Teraz, dzisiaj jest propozycja 

jedna, chodzi tylko o te ponadwymiarowe, ja proponuję, żeby to przegłosować. Jeżeli 

pani uważa, że trzeba zmienić uchwałę, proszę zaproponować uchwałę i na przyszłą 

sesję dokonamy zmiany całej uchwały. 

Radna Janina Gawlik – Panie wójcie, pani dyrektor czy organ nadzoru nam ta uchwałę 

uchylił? 

Jolanta Klimkiewicz – Nie. Zgłosił do nas prośbę, sugestię o dokonanie poprawek. Jak nie 

to uchyli. 

Radna Janina Gawlik – Jeżeli jest to zawarte w uchwale, to o czym mówię, o ilości godzin 

dla dyrektorów, tygodniowo, czy my jako organ możemy dzisiaj zmieniać? 

Jolanta Klimkiewicz – To jest decyzja rady. Trudno mi się wypowiadać jak wygląda proces 

legislacyjny. 

Radna Janina Gawlik – Art. 46 ust. 6 mówi, że to organ decyduje o ilości godzin, jeżeli w 

tej uchwale ten artykuł powołujemy, dajemy projekt uchwały, to organ może 

wprowadzać zmiany w każdym jednym punkcie, i z 5 zrobić 10, lub z 5 zrobić 2. Mówię o 

zakresie w pojęciu uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Jeżeli porównamy projekt uchwały z 29 

czerwca z projektem dzisiejszej uchwały różni się tym zapisem, który odczytałem na 

początku, na komisjach, a mianowicie poprzez wykreślenie, którego  nie ma w obecnym 

projekcie, brzmienia następującego „nauczycielowi korzystającemu z obniżonego 

tygodniowego wymiaru godzin zajęć nie przydziela się godzin ponadwymiarowych”. Jeśli 

chodzi o ten zakres inny, o którym pani mówi, czyli o ilości godzin, oczywiście możemy w 

to ingerować ale jesteśmy w trakcie sesji, to trzeba by było przygotować, cały proces 

konsultacyjny zrobić, a nie tak ad hoc. Dlatego pytanie jest takie. Proponuję mimo 

wszystko przegłosować tą uchwałę w takim brzmieniu. Jeżeli pani radna uważa, że 

zasadny jest ten wniosek przedłożyć na następną sesję zmianę tej uchwały, dotyczącą § 

1 ust. 1. 

Radna Janina Gawlik – Nie zgadzam się z panem, bo jeżeli uchwała w czerwcu była 

podejmowana troszeczkę przy innym uzasadnieniu, myśmy mówili o wymiarze godzin a 

pani dyrektor nas zapewniała, że dyrektorzy nie mogą mieć godzin ponadwymiarowych. 

Sytuacja, niby ustawa się nie zmieniła, sytuacja się zmieniła, i teraz jeżeli dyrektorzy 

mogą mieć godziny ponadwymiarowe, to my jako organ ustosunkowujemy się, dać 5 

godzin i resztę płacić godzin ponadwymiarowych? Czy jeżeli te godziny wprowadzimy, bo 

zostaliśmy wprowadzeni w błąd, bo jeżeli te godziny mogą być to hola, hola nie 5 tylko 8, 

a resztę zapłacimy ponadwymiarowych i jest to zasadne… 

Przewodniczący rady Gminy Mariusz Żałobniak - Pani radna ale pani wie, że takie 

szczegółowe elementy rozpatrujemy na komisjach, ciężko dzisiaj określać czy właściwe 

będą 8 czy 6… 

Wójt Gminy Stanisław Wicha - Panie przewodniczący, my rozmawiamy tylko o jednej 

rzeczy, poprawka jest wyłącznie moja, jako wójta, dotyczy godzin ponadwymiarowych. 

Jeżeli uważamy, że ta uchwała jest niepotrzebna to wycofuję tą uchwałę i niech idzie do 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego… Chodzi o jeden zapis, który był wpisany 

pomyłkowo, natomiast godziny się nie zmieniają a my tutaj chcemy, mój wniosek, jako 

wójta, tutaj jest o jednym zapisie. Pani radna wychodzi z założenia, że będziemy 

procedować całą uchwałę, gdzie trzeba uzgodnić ze związkami, z innymi i tak dalej, a my 

tutaj jesteśmy tacy wspaniali, tacy mocni, że wszystko możemy. Nie możemy. Jeżeli 

szanowni radni tak uzgadniacie to wycofuję tą uchwałę. 

Przewodniczący rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czyli rozumiem, że pan wójt składa 

wniosek o wycofanie? 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – No jasne, bo to jest taka dyskusja, pyskówka, wszystko 

pod publiczkę. To jest nie na miejscu. Wniosek jest o uchylenie jednego punktu, 



dyskutuje się, pani radna przegłosowała 29 czerwca, że tak, za dwa miesiące pani radna 

doszła do wniosku i będzie innym wmawiać, że ona nie wiedziała o co chodzi. 

Radna Janina Gawlik – Panie wójcie, ja jeszcze uzupełnię tak samo…. W czerwcu, gdy 

byliśmy przekonywani ze wszystkich stron, że nie mamy racji, że to jest pyskówka… 

Okazuje się, że…. Wobec powyższego nie będę więcej dyskutować, nad tym trzeba się 

zastanowić bo mówię mamy jedną szkołę…. Wnoszę o wycofanie z obrad uchwały. 

Przewodniczący rady Gminy Mariusz Żałobniak – Taki wniosek złożył już pan wójt. Proszę 

państwa.. 

Radny Ryszard Pisarek – Bądźmy konsekwentni, konsekwentni w słowach, jak to się 

mówi, na komisji budżetowej było powiedziane inaczej, teraz robimy inaczej. Panie 

przewodniczący bardzo proszę poddanie pod głosowanie tą uchwałę, która była 

przegłosowana na komisji. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Dziękuję panie radny, na połączonych 

komisjach tej uchwały nie skończyliśmy procedować, nie opiniowaliśmy, bo czekaliśmy na 

wyjaśnienia pani dyrektor i czekaliśmy na sesję. Tak, że ta uchwała nie dostała opinii. 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Panie przewodniczący, szanowni radni mieliśmy 

poprzednią uchwałę, że wykreślamy jeden zapis jeżeli chodzi o dzierżawę i żeśmy ten 

zapis szanowni radni, stwierdzili na komisji, że wycofujemy ten zapis. Tutaj był wniosek o 

wycofanie jednego zapisu, czyli dlaczego tam nie dyskutowaliśmy, że będziemy całą 

uchwałę wycofywać…. 

Radna Janina Gawlik – Ale my mówimy o różnych sprawach panie wójcie. 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Ja mówię o systemie. 

 

Radna Janina Gawlik - Nie to nie jest system, tylko wprowadzenie w błąd. 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Proszę państwa jeśli chodzi o nadzór Urzędu 

Wojewódzkiego to tak, jedna uchwała pasuje, druga uchwała taka sama nie pasuje itd. 

Nikt nikogo, pani chce powiedzieć, że specjalnie wójt proponując tą uchwałę 29 

świadomie wprowadził panią w błąd. 

 

Radna Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda – Myślę, że to trzeba wszystko podsumować, bo 

chyba częściowo nie rozumiemy o co chodzi, bo oczywiście wynika, że pani radna ma 

tylko taka propozycję żebyśmy się jeszcze zajęli tym jednym punktem dotyczącym 

dyrektora gimnazjum, żeby przez rok nie płacić za dużo. I to jest…… 

Radny Leszek Wicha – Nie tylko dyrektora gimnazjum, tylko do pięciu…… 

Radna Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda – Ja mówię tak na chłopski rozum, jeżeli ktoś ma 

dwa oddziały do obsługi…. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Tylko jedna uwaga proszę państwa, tak 

jak pan wójt przedstawił, ten projekt różni się od uchwały obowiązującej z czerwca tym 

zapisem dotyczącym godzin ponadwymiarowych, to jest też drugi aspekt w postaci 

procedury pracy nad projektem, te projekty są opiniowane przez związki zawodowe. 

Jeżeli my to dzisiaj zmienimy to jakby związki zawodowe opiniowały inny projekt niż 

dzisiaj będziemy uchwalali, dlatego zasadny jest wniosek pana wójta, żeby wycofać z 

dzisiejszego porządku. Taki wniosek został złożony przez pana wójta i ten wniosek 

poddaję pod głosowanie. 

Radna Janina Gawlik – Powiedzmy do końca, bo organ nadzoru nie uchylił nam uchwała, 

ta uchwała obowiązuje, jeśli uchyli to wtedy będziemy mogli zobaczyć w jakim zakresie 



uchylił i co możemy zrobić…. 

Wójt Stanisław Wicha – Szanowni państwo, pani radna zapewne jest świadoma, tylko 

chce wszystkich wprowadzić w błąd, przecież mieliśmy poprzednio uchwały także 

odnośnie monopolu alkoholowego, to są tzw. umowy dżentelmeńskie, czyli prawnicy z 

Urzędu Wojewódzkiego, mówi się, było w ustawie tej, ilość punktów sprzedaży alkoholu, 

że uchylamy, jak nie chcecie żeby uchylić to poprawiacie na następnej sesji. Pani 

rozmawiała, że poprawimy, żeśmy poprawili. Poprawiliśmy drugą uchwałę, chciałem żeby 

poprawić trzecią, nie, pani radna jest przeciwko poprawieniu, jeżeli pani radna uważa, że  

dyrektor gimnazjum powinna mieć inne godziny itd. proszę zawnioskować i dać inny 

projekt uchwały na komisję, komisje niech rozpatrują to, uzgadniane ze związkami 

zawodowymi, taka jest procedura, itd. proszę nie mieszać to co jest niemożliwe…. 

Radny Marian Fita – Tylko panie wójcie, szanowni radni wydaje mi się, że byliśmy 

zapewniani, że wszelkie uzgodnienia były z nadzorem,  i że jest to zgodne z prawem. 

Przekonywani byliśmy, że ta uchwała jest w porządku, o to mi chodzi. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Panie wójcie rozumiem, że wniosek 

pana o wycofanie jest złożony. 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Wniosek, no nie wiem co Wojewoda zrobi czy punkt 

uchyli, czy prześle do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego. Nie wiem. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Proszę państwa padł wniosek formalny, 

kto jest… proszę o spokój, wniosek formalny o zmianę porządku poprzez wycofanie tego 

projektu uchwały z dzisiejszego porządku. Kto jest za przyjęciem tej zmiany? 

Przypominam, że zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym  wniosek musi uzyskać 

bezwzględną większość głosów, czyli musi być więcej głosów za, niż łącznie głosów 

przeciwnych i wstrzymujących się. Kto jest za zmiana porządku poprzez wycofanie tego z 

dzisiejszego porządku, kto jest za? 

Za – 6 głosów 

Kto jest przeciw – 5 głosów 

Kto się wstrzymał – 3 głosy 

Wniosek proszę państwa nie przeszedł, czyli procedujemy na dzisiejszym posiedzeniu. 

Radna Janina Gawlik – przecież 6 było za, 5 przeciw, a 4 się wstrzymało. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – 5 było przeciw, 6 było za, wniosek był 

za wycofaniem, i 4 się wstrzymało. Czyli proszę państwa przeszło.  

Ad.10. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Podjęcie uchwały w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania gminy Kostomłoty 

dla obszaru obejmującego wsie Wilków Średzki i Sobkowice, obręb Wilków Średzki. 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię połączonych komisji. Otwieram dyskusję. 

Zamykam dyskusję.  

Kto jest za – 15 głosów 

Kto jest przeciw – 0 głosów 

Kto się wstrzymał – 0 głosów 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 11. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak -  Podjęcie uchwały w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania gminy Kostomłoty 

dla obszaru obejmującego wsie Czechy i Świdnice Polską, Obręb Świdnica Polska. Projekt 



również uzyskał pozytywna opinię połączonych komisji. Otwieram dyskusję. Zamykam 

dyskusję. 

 

Kto jest za – 15 głosów 

Kto jest przeciw – 0 głosów 

Kto się wstrzymał – 0 głosów 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 12.  

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Podjęcie uchwały w sprawie zmiany 

uchwały nr L/332/18 Rady Gminy Kostomłoty z dnia 29 czerwca 2018 r. w sprawie 

ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie 

gminy Kostomłoty oraz ustalenia zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania 

napojów alkoholowych. Projekt również otrzymał pozytywna opinię na połączonych 

komisjach. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. 

Kto jest za – 15 głosów 

Kto jest przeciw – 0 głosów 

Kto się wstrzymał – 0 głosów 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 13. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – proszę państwa dwa projekty 

wprowadzone do dzisiejszego porządku. Pierwszy podjęcie uchwały w sprawie zasad 

nabywania, zbywania, obciążania i zamiany nieruchomości oraz ich wydzierżawiania, 

najmu lub użyczenia na okres dłuższy niż 3 lata. Projekt uzyskał pozytywna opinie na 

połączonych Komisjach. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. 

Kto jest za – 15 głosów 

Kto jest przeciw – 0 głosów 

Kto się wstrzymał – 0 głosów 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 14. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały nr XXIX/184/18 Rady Gminy Kostomłoty z dnia 24.11.2016 r. w sprawie opłaty 

targowej. Projekt uzyskał pozytywna opinie na połączonych Komisjach. Otwieram 

dyskusję. Zamykam dyskusję. 

Kto jest za – 15 głosów 

Kto jest przeciw – 0 głosów 

Kto się wstrzymał – 0 głosów 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 15. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Informacja o realizacji wniosków 

zgłoszonych przez radnych, na poprzedniej sesji wnioski takie nie były złożone, więc nie 

ma odpowiedzi. 

 



 

Ad. 16. 

Przewodniczący Rady Mariusz Żałobniak – Wnioski i zapytania, proszę panie radny. 

Radny Iwo Iwaszków – Zwracam się do pana wójta nie tyle jako radny, ale nauczyciel 

wychowania fizycznego, żeby zobligować odpowiednie służby do uprzątnięcie tych 

czterech stogów słomy, które leżą na bieżni. Jak by były mniejsze snopki to 

poradzilibyśmy sobie sami. 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Już rozmawiałem z panią dyrektor i pani dyrektor już 

dzwoni do Wichrowa, żeby oni zabrali, mówi, że już pięć telefonów wykonała. Tak, że 

powinni zabrać. 

Radna Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda – Panie wójcie, z takim krótkim ale powracającym 

pytaniem. Panie wójcie staramy się o schetynówkę tej drogi łączącej Karczyce – 

Jarząbkowice? Miało być ustalone czy tam w ogóle jest możliwe…. To jest nowa droga 

przejęta w tamtym roku od lasu z taką obietnicą, że będziemy się starali przy 

współudziale…… coś zrobić z tą drogą? I drugie pytanie, pan wójt obiecał przy okazji 

komisji, że była bardzo ładna wycinka…. ze przed późną jesienią będzie wynajęta taka 

maszyna, która przytnie to co została, żeby była lepsza widoczność na tej drodze 

gminnej. 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Szanowni radni, szanowni goście, ja mówiłem, że 

schetynówka na przyszły rok, tylko trzeba dokumentację opracować i w przyszłym roku, 

żeby to zrobić jeśli chodzi o ten odcinek drogi. Natomiast jeśli chodzi o te gałęzie, ja tam 

objeżdżałem, patrzyłem się to wystaje, my mamy swój pas drogowy, a to wszystko leśne. 

Wystąpiliśmy z pismem do nadleśniczego z prośbą o wycięcie, ponieważ tamte gałęzie są 

i się obniżają. Obejrzeliśmy i w sumie przycinkę bym robił nie w swoim pasie drogowym 

czyli gminnym, tylko w Lasach Państwowych, też rozmawiałem osobiście z nadleśniczym, 

prosiłem żeby to zrobili. 

Radna Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda – Jeszcze wracając do tej drogi gminnej, panie 

wójcie maszyna wypożyczona jest na jesień?.... teraz zaczyna dmuchać… 

Wójt Stanisław Wicha – mamy ustalone, jeżeli chodzi o Lisowice, ja pewne rzeczy 

pomagam także Starostwu. Mam ustalone z wicestarostom, że Lisowice dopilnuje, 

natomiast tutaj chcemy teraz, gdzieś pod koniec września, po połowie września ogłosić 

zapytanie i mulczerem przejechać wszystkie nasze drogi gminne, łącznie z poboczami. 

Radna Janina Gawlik – Ja mam pytanie i poproszę o odpowiedź na piśmie. Chciałabym się 

dowiedzieć, korzystając z okazji, że jest pani dyrektor oświaty, chciałabym się dowiedzieć 

ilu nauczycieli, zostało trudno mówić zwolnionych, ale ilu odeszło na emeryturę… jakiej 

wysokości otrzymali odprawy i którzy z tych nauczycieli pracują, zostali zatrudnieni 

ponownie. Chciałabym żeby było uwzględnione, jeżeli nauczyciel odszedł przykładowo z 

Kostomłot, w których szkołach pracuje i jakiej wysokości odprawy wzięli. Nie interesuje 

mnie imię i nazwisko, tylko nauczyciel czego, wysokość odprawy…. 

Przewodniczący Mariusz Żałobniak – Proszę państwa, tu proszę uważać, ochrona danych 

osobowych plus RODO. Pani radna dobrze pani wie, że jeżeli jest jeden nauczyciel w 

swojej branży, o którego pani pyta i dotyczy to jednego nauczyciela, to jest to pośrednio 

naruszenie ustawy o ochronie danych osobowych. Pani doskonale powinna to wiedzieć. 

Radna Janina Gawlik – …. te dane nie w pieniądzach ale ilu miesięczna odprawa 

wypłacona była? 

Radny Ryszard Pisarek – mam uwagę do pana wójta odnośnie pewnych pracowników 

działu technicznego, chodzi mi o to mianowicie, że były zaprogramowane zadania 

inwestycyjne na 2018 r. Na dzień dzisiejszy, bo kończymy, zostało nam tylko te parę 

tygodni, kończymy naszą działalność, a chciałbym na następnej sesji usłyszeć 

pracowników, żeby przedstawili opisowo, jakie inwestycje zostały wykonane w 2018 r. 

Tych inwestycji było dużo, nie będę wymieniał, rozbudowa SUW w Wilkowie Śr. Co zostało 



zrobione? Jakim procent wykonano ile przechodzi na 2019, szczególnie mnie obchodzi, 

jako przewodniczącego komisji prawa, porządku publicznego i ochrony środowiska, 

interesuje mnie oświetlenie, budowa oświetlenia ulicznego. Panie wójcie, projekty są 

wykonane, chciałbym usłyszeć kiedy wejdziemy w wykonawstwo budowy oświetlenia 

ulicznego na terenie gminy Kostomłoty. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Mariusz Żałobniak – Czyli inwestycje za 2018 r. 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Szanowni radni, szanowni goście, projektant w tej chwili, 

bo tam ma kilka miejscowości, jeśli chodzi o oświetlenie, ma prace na ukończeniu, pewne 

rzeczy przyhamowało, część ludzi była na urlopach, bo przechodzimy przez prywatne 

działki, kwestia uzgodnień. Sądzę, że w ciągu dwóch tygodni będziemy mieli komplet 

dokumentacji z pozwoleniami na budowę. Spotkam się z szanownymi radnymi, z komisją 

i szanowni radni wybiorą, to co w pierwszej kolejności będziemy ronili, czy według tego 

co było wcześniej, czy uważają, że trzeba to inaczej. Jeżeli chodzi o inwestycje 

otrzymaliście sprawozdanie z działalności za I półrocze 2018 r., to do I półrocza macie 

państwo inwestycje, rozumiem, że chodzi o lipiec, sierpień, za te dwa miesiące? 

 

Radny Marian Fita – Panie przewodniczący, panie wójcie, szanowni radni, tu pan 

przewodniczący komisji prawa i porządku lustrował teren byłego POM-u, zadowolony był 

z prac, jakie są podejmowane, szkoda, że nie zwrócił pan uwagi po raz kolejny na pana 

kamieniarza. Pana który ma tam produkcję pomników i to wiążę się z tym, że ma bardzo 

dużo materiałów odpadowych. Mam sygnały od firm, które mają problemy, przyjeżdżają 

trzyosiowe tiry i nie mogą wjechać na swoją własność, ponieważ kamienie układane są w 

drodze gminnej. Nie wiem czyje to są odpady, proszę państwa tam jest działka o 

powierzchni prawie 1,40 czy może lepiej, jest już ogromna góra odpadów. Nie wiem czyje 

to odpady, czyje śmieci, w każdym bądź razie kiedyś Gmina będzie musiała to wywieźć. 

Naprawdę proszę panie wójcie, żeby do końca kadencji zrobić wszystko, żeby tego pana 

definitywnie usunąć z terenu. 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Jeśli można, była taka sytuacje, że nie można było 

wjeżdżać, interweniował pan, który robi wózki widłowe, pan sołtys tez interweniował, 

wiem, że informacje, byłem tam, oglądałem. Chyba, że znowu coś złożono, było 

uporządkowane wszystko, i nie miałem informacji od tego pana, że nie ma dojazdu. Nie 

wiem komu nie pasuje? 

 

Radny Marian Fita – Panie wójcie, powtarzam jeszcze raz – ponawiam monit – materiały 

składane są na terenie gminnym i przeszkadza to w dojeździe. Proszę pytać właściciela 

tego, który ma te potężne hurtownie. 

 

Wójt Stanisław Wicha – Ale ja nie pytam jeżeli…. Szanowni radni, żebyśmy się zrozumieli, 

to ja mam wiedzieć co jest w Sikorzycach, co jest w Ramułtowicach, kto drogę zastawił, 

itd.? To jeszcze państwu powiem jedna rzecz – pani do mnie dzwoni, bo ona piąta ileś 

busem miała jechać do Wrocławia, bo dzwoniła wcześniej jak to będzie. Ja pytam się 

zabrała się pani, czy był problem, bo też byłem ciekawy – nie, nie ja nie będę ryzykować 

ja jadę swoim samochodem, ale wie pan mieszkam przy takiej ulicy, najlepiej żeby zrobić 

jeszcze koło mnie przystanek na życzenie. Mówię, wie pani, może czasem jestem 

dowcipny, może z budzeniem też. Bo wiecie państwo dzwoni do mnie z pretensjami, 

mówi, że wójt powinien sprawdzać ile osób by się zmieściło, a ile zostało. 

 

Radny Jan Szwedo – Zwracam się do wszystkich, bo chciałbym przypomnieć tą historię, 

większość osób pewnie pamięta, że nasza miejscowość Sikorzyce składała wnioski o 

fundusz sołecki, kierując cały dwuletni fundusz na zadania gminy. I została doceniona, 

zgodnie z obietnicą pana wójta, w tym roku dostaliśmy dofinansowanie w wysokości 20 

tysięcy na sfinansowanie zadania wykonanie odwodnienia…. Uważam, że to bardzo 

potrzebna sprawa, natomiast, powiem tak – w wyniku zapytania ofertowego zostało tych 

pieniążków trochę, około 10 tys. Do czego zmierzam, miejscowość Czechy zrobiła 

podobnie i przeznaczyła swój fundusz sołecki, w wysokości 10.000,00 zł na skropienie 



drogi między Czechami a Świdnicą Polską, odcinek ok. 1 km, droga 3,5 m szerokości. 

Wicestarosta powiedział 8 zł, można by negocjować skropienia takie czegoś.  Ja licząc 

30.000,00 uważam, że byłoby wystarczająco. 10.000,00 swoje przeznaczyli, 10.000,00 

wzięli by z tego co nam zostało, 10.000,00 może Gmina chciałaby dołożyć. Mi się wydaje, 

że jakieś, bo pan wójt mi mówi, że nie ma pieniędzy, myślę, że my jako rada też od 

czegoś jesteśmy, możemy coś sugerować. Ja proszę, żeby znaleźć te 10.000,00, powiat 

już jakby zadeklarował pomoc w negocjacjach z wykonawcą, który robiąc na terenie 

powiatu zrobiłby też i to. Zróbmy coś, bo naprawdę mało jest wsi, które przeznaczyły cały 

fundusz sołecki nie dbając, inni jadą gdzieś tam, robią imprezy integracyjne itd., kupują… 

jakieś rzeczy, wszystko jest potrzebne… ale tak jak nas pan docenił, bardzo dziękuję, 

bardzo proszę, żeby to też to znalazło w jakiś sposób…. 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – panie przewodniczący, szanowni radni nie jest to proste, 

żeby znaleźć firmę, która powierzchniówkę wykona na długości 1,5 czy 2 kilometrów, to 

graniczy z kosmosem. Powiat ogłosił przetarg po 8 zł, a jeszcze szukają wykonawcy, 

prawdopodobnie się zgłosił. 

 

Radna Janina Gawlik – Mamy wykonawcę. 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Macie wykonawcę, tylko w ogóle się nie zgłasza przez dwa 

miesiące, nie odbiera telefonów, no teraz pan powiedział, że wraca z urlopu, że 

ewentualnie jest szansa, bo tak nabrali dużo robót, że w pewnym momencie nie 

odbierają telefonów. To tak samo jak u nas firma, która wygrała patcherowanie, gdzie to 

w Piotrowicach był wielki szum, że źle zrobili. Faktycznie raz przyjechali źle zrobili, drugi 

raz, za trzecim razem już zaczęli dobrze robić, zrobili trzy patchery i firmy nie ma. Myśmy 

nie zapłacili i nie ma formy. Mówię wam taka sytuacja. Panie radny nie ma szans by w 

tym roku jakąkolwiek firmę znaleźć, żeby zrobić powierzchnówkę, nie ma szans. Po 

pierwsze kosztorys, po drugie zapytanie, po trzecie nie wiadomo czy te, które są 

planowane w naszej gminie – czy powiat wykona, bo nie wiadomo co z wykonawcami, tak 

brakuje wykonawców. 

 

Radna Janina Gawlik – Panie wójcie, może ja poprę…. 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – musi być przynajmniej 25 stopni, żeby robić 

powierzchniówki, poniżej 20 się nie robi powierzchniówek. Powierzchniówka powstaje 

jeden miesiąc, wrzesień i koniec, nie ma szans żeby jakąkolwiek firmę znaleźć. Proszę mi 

uwierzyć to nie jest proste, ja siedzę w tych zagadnieniach. Zobaczcie co mamy ze 

świetlicami. Ja wam powiem taki przykład mieli budować żłobek w Malczycach, wójt mówi 

żłobek na 30 dzieci kontenerowy idt., milion złotych dostali dofinansowania trzysta 

tysięcy, no i ogłosili przetarg, jedna oferta cztery i pół miliona. Ogłaszamy 

kosztorysówkę, tak jak ogłaszaliśmy w tamtym roku, ocieplenie remizy, razy dwa, razy 

trzy kosztorysów ki, nie ma wykonawców, jest tyle robót, nie ma. To nie jest jakaś wola, 

ja wiem, że wszystkie gminy chcą zrobić… 

 

Radny Jan Szwedo – Dobra, ale dlaczego pan do tej pory mówił, że nie ma pieniędzy, a 

teraz mówi, że nie ma wykonawcy…. 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Ja mówiłem, że ta droga według mnie powinna być 

robiona panie radny w przyszłym roku. Tak mówiłem, że ta droga wytrzymuje jeszcze i 

nie wymaga takiej pilnej pracy i w przyszłym roku ja jeszcze będę do budżetu planował. I 

tak panu mówiłem, że na przyszły rok. 

 

Radna Janina Gawlik – Panie wójcie…. że ten temat przełożyliśmy już na tamtej sesji, to 

czy w przyszłym roku będziemy planować, przypominam, że nabór wniosków na drogi na 

dofinansowanie drogi gminnej jest od 1 września do 15 września. Wielokrotnie pytałam 

się czy mamy jakieś swoje…, będziemy robić, będziemy robić. No teraz już nie zdążymy, 

będziemy w przyszłym roku robić. Natomiast jeśli chodzi o pana radnego, wyraźnie 



wicestarosta powiedział, że gdyby była zgoda i pomoc gminy Kostomłoty, to ta firma, 

która wygrała przetarg na powierzchniowe utrwalanie dróg, może tą robotę zrobić. I 

dajmy szansę, ja z góry bym nie zakładała zrobią, nie zrobią, jeżeli będzie możliwe, jeżeli 

będzie pogoda, zapowiadają pogodę do końca października, i będzie zgoda pana wójta na 

podpisanie takiego porozumienia, to wydaje mi się, że spróbujmy. Jak nie będzie można 

zrobić to nie zrobimy ale jak będzie można zrobić to zrobimy to. W czym jest w ogóle 

problem czy w pieniądzach, czy w wykonawcy? 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Mylimy…. 

  

Radna Janina Gawlik – No nie mylimy, panie wójcie jeżeli wicestarosta mówi, że jak 

Gmina podpisze porozumienie to zrobi, a pan mówi, że nie…. 

 

Wójta Stanisław Wicha – Jak powiat może ze mną podpisać porozumienie, jak jest to 

droga gminna? Powiat ogłosił przetarg na pewne odcinki dróg, firma wygrała pewne 

odcinki dróg, teraz mój Skarbnik podpisze ze skarbnikiem powiatu i będzie porozumienie, 

że tamta firma robi. T są absurdy….. 

 

Radna Janina Gawlik – Panie wójcie, to pan nam użyczy na dwa miesiące tej drogi i 

wtedy podpiszemy porozumienie. Proszę nie mówić nieprawdy, można użyczyć na dwa 

miesiące, zrobimy i oddamy. 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – No to nie ma problemu. Podpiszemy umowę i zróbcie to. 

Czy pani nie rozumie, że wy nie robicie dróg powiatowych, gdzie myśmy 140 tysięcy dali 

dofinansowanie i nic nie jest zrobione. Gdzie pani jest? Co pani opowiada tu…. Jaką pani 

ma możliwość, dwa miesiące proszę pani, wykonawcy starosta szukał. Pani w ogóle nie 

wie co się dzieje w powiecie, a pani tu próbuje mieszać. 

 Radny Leon Barylak – Ja mam  do pana wójta jedna sprawę, o plac zabaw w 

Jakubkowicach, żeby wójt jakiegoś pracownika wysłał, żeby to sprawdził, jedna zabawka 

złamana, druga się wywraca…. Jakubkowice, jak się teraz okręg zmienił to mi rodzice 

opowiadali w jakim stanie… i trzeba by to było jakoś zabezpieczyć. 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Szanowni radni, szanowni goście, jest zasada panie 

przewodniczący, w każdej miejscowości jest sołtys i rada sołecka, jeżeli cokolwiek jest 

zauważone, że jest zepsute należy to zabezpieczyć i nas powiadomić. My nie mamy 

wiedzy. My nie jeździmy z dnia na dzień, u mnie jest jeden budowlaniec Bartoszewski, nie 

objeżdżamy placów zabaw ciągle, tylko raz w roku robimy przegląd techniczny, robi to 

specjalista. To jest w gestii sołtysa i rady sołeckiej, jeżeli cokolwiek jest zepsute należy 

odstawić lub naprawić. 

 

Radny Ryszard Pisarek – ….Witam sołtysów, jesteście bohaterami tej gminy, bo jesteście 

takimi zarządcami w swojej miejscowości… apel przewodniczącego Komisji Prawa i 

Porządku i radnych proszę też o pomoc dla sołtysów – jak wyglądają nasze drogi 

dojazdowe do pól. Tutaj mamy pana sołtysa z Piersna, gdzie złapaliśmy winowajcę, który 

zaśmieca drogi tzw. dojazdowe do pół. Mówię to głośno, jest mi przykro o tym mówić, jak 

przyjeżdżają do mnie ludzie z Wrocławia to lubią tymi drogami spacerować, podziwiać 

przyrodę, zwierzynę. Jeżeli my mieszkańcy tej miejscowości, mieszkańcy gminy 

zwracamy się z prośbą do sołtysów bądźcie strażnikami i pomocnikami też i wójta i gminy 

całej i radnych proszę o to, żeby nie zaśmiecać poboczy dróg dojazdowych do pól. Proszę 

państwa ja zlustrowałem i złapałem tego winowajcę i było mu bardzo głupio. Bo jeżeli 

ktoś wysypuje na drogę dojazdową do pól siedem ton cebuli, która jest niepotrzebna i 

wysypuje na pobocze tej drogi, nie na swoim polu, tylko na pobocze drogi dojazdowej. 

Pobocze to jest święta rzecz, zajęcie pasa drogowego, nie wolno nic składać, a się składa, 



proszę państwa ziemniaki, oborniki, różne rzeczy tylko nie na swoim polu. Prośba moja 

panie przewodniczący jest do państwa, żeby po prostu zadbać o środowisko. Pan wójt 

otrzymał chyba kilkanaście telefonów, że strasznie śmierdzi, proszę państwa ja sam to 

przeżyłem, straszny smród, fetor, ktoś przywiózł obornik z jakiegoś kurnika, obornik 

powinien być zabezpieczony, nie otwarty. Panie sołtysie dziękuję, pan mi przypomniał, bo 

ja w imieniu i pana mówię, i proszę państwa my musimy być strażnikami tych naszych 

granic, granic mojej wsi, bo moja wieś to jest moja granica. I uczulam bardzo nie bać się, 

nie bać się, że tam ktoś, jednemu panu zwróciłem nawet na dożynkach uwagę, bo 

zaśmiecił mi drogę za  Samborzem, to bardzo się uraził. Ja jestem człowiekiem bez 

układów, jestem człowiekiem prawdy i człowiekiem, który kocha wszystkich mieszkańców 

gminy Kostomłoty. I kończąc apeluję do państwa, żeby zwracać uwagę tym właśnie 

brudasom, którzy zanieczyszczają naszą wieś. Tutaj pan sołtys słyszy to, winowajca 

przychodzi do pana sołtysa i do mnie, tak on przyznał się, ja mówię proszę pana w 

październiku na 100% jest to usunięte, do końca października ma to być usunięte. Proszę 

państwa dlatego jest moja prośba, mój apel do państwa sołtysów, ja wiem, że to jest 

niezręczna sytuacja, też proszę i kolegów radnych, jeżeli widzicie, że ktoś tam 

zanieczyszcza teren gminy Kostomłoty, tu pan sołtys Jenkowic głośno powiedział, tak to 

jest z Kulina człowiek, który zaśmieca prawda gminę Kostomłoty. Proszę państwa jeżeli 

cała wieś jest smrodem, jest taki nieprzyjemny zapach to jest działanie takie, że dzwonię 

do wójta, ale my też musimy być tutaj czujni, być strażnikami naszej miejscowości. 

Dziękuję serdecznie. 

Sołtys Krystyna Lech – Panie wójcie, panie przewodniczący, szanowna rado – jeżeli 

chodzi o te place zabaw, to nie jest takie proste, bo ja wydeptałam ścieżkę do gminy…. 

Dwie zabawki, trzy zabawki można jeszcze uratować. Do pana Bartoszewskiego 

chodziłam dwa razy w miesiącu, dostałam odpowiedź, że owszem jeżeli pani znajdzie 

wykonawcę pieniądze się na to znajdą. Trudno znaleźć na renowację dwóch zabawek 

wykonawcę, mi się wydaje, że nie do sołtysów to należy. Ja mogę zgłosić, że coś jest 

uszkodzone, teraz kiedy ta zabawka popsuła się bezpowrotnie, te dwie jeszcze uratujemy. 

Te zabawki maja ponad 10 lat, ja jestem już prawie 8 lat sołtysem, a te zabawki były 

kupione jeszcze przede mną. Tak, ze one już swoje wysłużyły i gdybyśmy o nie  dbali, nie 

zabezpieczali one by przepadły. To jest jena sprawa, druga sprawa zgłosiłam chęć zakupu 

zabawek z funduszu sołeckiego, miało być trzy, przerzucaliśmy nawet pieniądze z 

funduszu sołeckiego z jednego zadania na drugie żeby wystarczyło. Teraz okazuje się, że 

wykonawca, co dla mnie jest chore, zmienił sobie ceny już i wystarczy tylko na dwie 

zabawki, a nie na trzy. Jeżeli było przesunięcie przeznaczyłam 7 tysięcy, zabrakło, 

szybciutko robiłam zebranie, że przesuniemy pieniądze z jakiegoś zadania, żeby to było. 

Co się okazuje, w gminie wszystko załatwione, państwo żeście przegłosowali, pieniądze 

zostały przesunięte, cieszyłam się, chwaliłam, że będą nowe zabawki. Niestety, idę teraz i 

dowiaduję się, że będą dwie, a jak tak dalej pójdzie to może na jedną nam wystarczy. 

Jest to nie do końca fajne. 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Pani sołtys ja nie rozumiem pani pretensji, że Gmina jest 

winna, że wójt jest winien, Bartoszewski, że ceny poszły w górę. Po pierwsze my musimy 

w formie zapytania ofertowego wszystko kupować, po drugie musimy mieć atesty na 

wszystkie zabawki. Ja wiem, że te które by się kupiło na wolnym rynku to nieraz jest o 

połowę taniej niż te z atestami. Oprócz tego, te które wymagają montażu muszą być 

zamontowane. Proszę się nie spodziewać, nawet przyszłościowo, nie wiem może 

przyszłościowo wójt zrobi taka ekipę remontową, powoła ileś osób i będzie te zabawki 

remontowała, ale to wtenczas trzeba by było zabrać z funduszu sołeckiego. Albo fundusz 

sołecki, albo Gmina kupuje i remontuje. 

 

Sołtys Krystyna Lech - …. to jest zagrywka nie fair, jeżeli puszcza się folder z cenami i po 

zamówieniu się ceny podnosi, to…… 

 



Przewodniczący Rady Gmin Mariusz Żałobniak – Ja myślę, że to nie jest po zapytaniu 

ofertowym tylko pomiędzy, sam folder nie jest ofertą w rozumieniu kodeksu cywilnego, 

dopiero kiedy zawrze się umowę. To czego doświadczamy, proszę o spokój, to jest 

kwestia tego w zakresie innych spraw, co pan wójt powiedział, że nasze kosztorysy 

inwestorskie na inne zakresy są takie, a po przetargu wychodzą o wiele drożej, bo w 

międzyczasie  jest rynek pracowniczy. 

 

Sołtys Robert Janiec - ..przez te trzy latka zamawialiśmy również zabawki i do dnia 

dziecka były zawsze zamontowane, a w tym roku był jakiś problem i co chwile musimy 

robić zebrania, co chwilę większe pieniądze. O co tu chodzi? Przez trzy lata można było to 

załatwiać, a przez ten rok nie……. 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Szanowni państwo, rok temu, dwa lata temu, trzy lata 

temu mamy rok dzisiejszy i to jest 2018, i to się pozmieniało wiele rzeczy. Zabawka 

kosztowała trzy tysiące, teraz wystawili pięć tysięcy, planowaliście sobie za trzy tysiące, 

teraz jak pani mówi zamiast trzech, dwie zabawki, a czasem zamiast trzech jedną. 

Robimy po 10 razy zapytanie, w związki z tym, że przekracza. My nie możemy podpisać 

umowy, jeżeli przekracza to, co mamy w budżecie, co żeście państwo zaplanowali na 

zebraniach. W związku z tym, jeżeli przekracza daną kwotę my unieważniamy całe 

zapytanie, taki jest rynek, i taki rynek się zrobił w 2018 r. i proszę nie mieć pretensji, bo 

5 razy zapytanie robimy na tą samą zabawkę. 

 

Sołtys Krystyna Lech – Mam pytanie czy jest tylko jedna firma, która produkuje zabawki 

z atestami, czy jest ich więcej? 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Jest ogłoszenie w Internecie i mogą 

wszyscy przystąpić, a że przystępuje jedna czy dwie to jaki wpływ mamy na to. 

 

Radny Józef Lech – Chciałbym powiedzieć, jeżeli chodzi o naszą świetlicę było 186 tysięcy 

firma będzie robić ale za 240, 280 tysięcy…. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - Ten rok jest właśnie, jaki jest. Wszystko 

się zmienia bardzo szybko. 

 

Sołtys Marzena Kruźlak – Panie przewodniczący, panie wójcie trzy tygodnie temu 

zgłaszałam bo był wypadek w Wichrowie i został uszkodzony słup ogłoszeniowy, zgłosiłam 

i do dnia dzisiejszego słup stoi, były sołtys wyrzucił na to miejsce. Mam takie pytanie, kto 

to ma sprzątnąć, ja to mam sprzątnąć? Trzy tygodnie temu motorem chłopaczek, 19 lat, 

jakoś był ten wypadek w poniedziałek i został zniszczony. Zgłaszałam Bartoszewskiemu, 

dobrze, dobrze, dobrze i do dzisiejszego dnia żadnej odpowiedzi nie ma. Ludzie do mnie 

– pani sołtys czego pani nic nie robi? Zgłosiłam. 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – To znaczy tak, do mnie zgłosiła się mama tego 

młodocianego, który wjechał w słup, rozmawiałem z nią i ona miała, rozmawiałem przed 

dożynkami, miała w ciągu dwóch tygodni uprzątnąć i nowy postawić. Nawet mówiłem, 

żeby posiłkowała się, jeżeli potrzeba, to żeby u nas z moimi pracownikami można to 

kupić. Jeżeli w dwóch tygodniach tego nie zrobi, to dostanie wezwanie, jak nie to 

postawimy i obciążymy. Jeszcze ten tydzień, jak nie to wezwiemy. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Wnioski i zapytania. Nie widzę chętnych 

, to przechodzimy do punktu 15 sprawy bieżące. 



 

Ad. 17. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - Tak jak powiedziałem na komisji 

przypominam radnym o obowiązku złożenia oświadczenia majątkowego ze stanem na 16 

września i przekazane dzisiaj statuty sołectw celem pracy w komisjach. 

 

Radny Ryszard Pisarek – proszę państwa tu jest czyniona na terenie gminy Kostomłoty 

droga wyścigów. Mam zapytanie panie przewodniczący i prosiłbym serdecznie pana w 

obecności sołtysów, żeby zaprosić organ policji, kierownika posterunku policji. Muszę 

państwu powiedzieć jedną rzecz, że nie ma nadzoru są nieprzestrzegane oznakowania w 

miejscowościach. Nie chcę z panem przewodniczącym dyskutować, z panem wójtem o 

bezpieczeństwie na terenie naszej gminy Kostomłoty, bo mamy do tego powołane pewne 

organy i te organy powinny tutaj wysłuchać radnych, bo ten radny widzi …… 

 

Ad. 18. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Zamykam LIII sesję Rady Gminy. 

 

Na tym protokół zakończono. Protokołowała Irena Piotrowska 

 

 

 

 

 


